
Protokół 10/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Przyjaźni w dniu 11.02.2019 r.
w siedzibie Rady Osiedla Przyjaźni przy ul. Szkolnej 3

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak;
3. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło;
4. Radna Miasta Kędzierzyn-Koźle –Małgorzata Lipczyńska;
5. Bolesław Łozińskiego - Przewodniczący Zarządu Osiedla Przyjaźni;
6. Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
7. Kierownik Rejonu Kędzierzyn-Koźle Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad - Bogusław

Pilch.

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego
w 2019 r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i
remontów na terenie miasta, w tym osiedla Przyjaźni oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez
mieszkańców pytania dotyczące funkcjonowania miasta i osiedla Przyjaźni.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku budżetowym gminy, kwota przypadająca w ramach
Budżetu  Obywatelskiego została zaplanowana w wysokości  ok. 1. 800 000.00 zł, w tym  dla osiedla
Przyjaźni 54 495,00zł. Zaplanowano dalszą rozbudowę placu zabaw, który powstał w poprzednim okresie
również z funduszu z Budżetu Obywatelskiego. Poprosiła o aktywne uczestnictwo w głosowaniu.
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl.  Do 15 lutego 2019 roku będzie  przeprowadzona weryfikacja
zgłoszonych zadań pod względem formalnym.

Prezydent Miasta przypomniała, iż zgodnie z Regulaminem można gromadzić przydzielane środki.
Niewykorzystana w danym roku kwota z Budżetu Obywatelskiego zasili pulę środków na kolejny rok.
Gromadzone każdego roku pieniądze pozwolą zgłosić do realizacji większe, wieloletnie zadanie.

Prezydent Miasta zachęciła do aktywnego głosowania na zgłoszone zadania. Dopuszczone do głosowania
zadania będą przez mieszkańców wybierane w dniu 4 marca w siedzibie rady osiedla Przyjaźni
w godzinach od 16:00 do 20:00 lub elektronicznie przez platformę Budżet Obywatelski od dnia 8 marca
do dnia 31 marca 2019.

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Prezydent Miasta poinformowała, iż Gmina Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła wspólne działania
na rzecz promowania ogrzewania gazowego. Po analizie możliwości, wytypowano osiedla do których
można doprowadzić sieć gazową. Zainteresowanym PGNiG bezpłatnie przygotuje projekt podłączenia  do
sieci. Udzieli pomocy w wypełnieniu wniosku o przyłączenie. Biura PGNiG znajdują się na
ul. Grunwaldzkiej w Kędzierzynie-Koźlu, przedstawiciele nie chodzą po domach z wnioskami, lecz chętnie
na zorganizowanym spotkaniu pomogą wypełnić indywidualny wniosek. Każdy zainteresowany
mieszkaniec pozna koszty przyłączu do ogrzewania gazowego.

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


2. Pani Prezydent poinformowała o projekcie uchwały, który zakłada, iż Gmina pokryje w 50% koszt
indywidualnego przyłączenia do sieci gazowej, który obecnie wynosi 2222,98 zł. Uchwała zostanie
skierowana pod obrady na sesję Rady Miasta w pierwszym kwartale tego roku.
3. Prezydent Miasta poinformowała, iż po wdrożeniu przez Gminę działań proekologicznych analiza
poziomu zanieczyszczenia powietrza w naszym mieście wykazała, że  dane pomiarowe z 2018 r. są
zdecydowanie lepsze niż te sprzed trzech lat. Może to wynikać z większej świadomości społecznej
i  dbałości naszych zakładów, które założyły filtry kominowe, jednak nadal 50% pyłów uwalnianych
pochodzi z palenisk domowych w których paliwem jest węgiel gorszej jakości.
4. Pani Prezydent przypomniała, że Gmina podjęła działania wspomagające wszystkich, którzy przechodzą
na ogrzewanie ekologiczne, dofinansowując do 50% koszt zakupu pieca. Straż Miejska podejmuje
czynności kontrolne, sprawdzając domowe paleniska. Są nakładane mandaty, a także wnioski o ukaranie
kierowane do sądu.

III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA PRZYJAŹŃ.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) w II kwartale tego roku ma być zakończona duża inwestycja budowy hospicjum zlokalizowanego przy
ul. Szymanowskiego; będzie ono prowadzone przez Caritas (Pani Prezydent pismem do NFZ poprosiła
o zabezpieczenie środków na ten cel);
2) we wrześniu tego roku planuje się przekazanie budowanego od podstaw Publicznego Przedszkola nr 17
w osiedlu Kłodnica;
3) zakończono remonty głównych ciągów drogowych między innymi Jana Pawła II; Gmina  rozpocznie
remonty bocznych ulic;
4) kontynuowane są prace przy budowie kompleksu basenów „wodne OKKO”; w czerwcu tego roku
planuje się oddać basen otwarty, natomiast w III i IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;
5) w kwietniu będzie oddane do użytku wyremontowane targowisko przy ul. Damrota;
6) na ul. Przyjaźni trwa budowa kanalizacji, realizowana jest duża inwestycja oczekiwana przez
mieszkańców od wielu lat; Zarząd Dróg Wojewódzkich w Opolu skoordynował prace remontowe
z MWiK-em, który po obu stronach drogi buduje kanalizację burzową i sanitarną;
7) planowana jest dalsza rozbudowa monitoringu w mieście, w celu poprawy bezpieczeństwa oraz
wskazania sprawców dewastacji.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA PRZYJAŹNI.

Mieszkańcy osiedla zadali pytania na które Prezydent Miasta udzieliła następujących odpowiedzi:

1.Ze względu na trwającą budowę kanalizacji przy ul. Przyjaźni, zamknięto drogę krajową z Blachowni,
mieszkańcy informowali o trudnościach z wyjazdem z posesji i przejazdem remontowanym odcinkiem,
stale muszą się tłumaczyć z przejazdu pracownikom. Samochody mieszkańców są zatrzymywane lecz
samochody ciężarowe są puszczane.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że to jest plac budowy, o przejazdach samochodów decyduje
wykonawca; drogą mogą przejeżdżać tylko osoby mieszkające bezpośrednio przy ulicy oraz autobusy
MZK. Pozostałe osoby wjeżdżają na własną odpowiedzialność. Koło działek została przygotowana
alternatywna droga dla mieszkańców. Pozostali powinni korzystać z oficjalnych objazdów.
Alternatywnym, scenariuszem jest całkowite zamknięcie drogi.



Bolesław Łoziński, przewodniczący Zarządu osiedla Przyjaźni, poinformował, że kanalizacja jest ważna,
mieszkańcy muszą liczyć się z utrudnieniami i wykazać się zrozumieniem.

2.W związku z zaplanowaną budową obwodnicy, mieszkańcy poprosili o informacje dot. budowy łącznika.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że w obecnym budżecie miasta zaplanowano środki finansowe na wybór
firmy na wykonanie dokumentacji projektu technicznego łącznika. Budowa obwodnicy i łącznika
wyprowadzi większość ruchu ciężarowego z osiedla.

Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak wyjaśnił, że budowa obwodnicy jest
zaplanowana na 2020 r. Podczas prac projektowych okaże się po której stronie Kanału Gliwickiego
wykonane zostanie połączenie. Dla realizacji tej inwestycji trzeba będzie wybudować most. Ze względu na
wyskoki koszt, Gmina liczy na pozyskanie dofinansowania na budowę mostu.

3.Czy po zakończeniu budowy kanalizacji, zostaną wykonane brakujące odcinki chodnika oraz ścieżka
rowerowa przy ul. Przyjaźni. Mieszkaniec zwrócił uwagę na wysokie krawężniki.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że obecnie trwa remont ulicy, po zakończonej inwestycji, tam gdzie to
będzie możliwe, pobocze zostanie utwardzone. Droga nie należy do gminy, należy do Generalnej Dyrekcji
Dróg Krajowych i Autostrad.

Uczestniczący w spotkaniu Bogusław Pilch Kierownik Rejonu Kędzierzyn-Koźle Generalnej Dyrekcji
Dróg Krajowych i Autostrad poinformował, że nie planują budowy chodnika. Po zakończonej inwestycji
pobocze zostanie utwardzone. Na drodze zostanie położna nowa nawierzchnia. Po wykonaniu łącznika
i obwodnicy znacznie zmniejszy się ruch na drodze. Natomiast istniejące zniszczone odcinki chodnika
zostaną wyremontowane. Krawężniki nie są wysokie, mają 15 cm.

4.Na ul. Przyjaźni 57 budowa kanalizacji została zakończona, a nie wykonano wjazdów na posesję.
Obecnie wjeżdżając na posesję uszkadza się zawieszenie w samochodach. Mieszkańcy dostali już do
podpisania protokoły zakończenia inwestycji.

Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak wyjaśnił, że tam ciągle trwa
inwestycja, prace nie zostały zakończone. Zostanie to wyjaśnione.

5.Od niedawna bunkier znajdujący się za firmą Berger jest otwarty, do środka ktoś wrzucił śmieci.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że zostanie to sprawdzone. Bunkier powinien być zamknięty, śmieci
zostaną posprzątane.

6.Mieszkańcy zapytali o nieczynny fotoradar.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że po długich negocjacjach zostanie zamontowany elektroniczna tablica z
miernikiem prędkości na ul. Przyjaźni. A nieczynny fotoradar powinien pozostać na miejscu.

7.Czy ul. Owocowa zostanie utwardzona, jest to droga dojazdowa do placu zabaw.

Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak wyjaśnił, że problemem były kwestie
własnościowe, których rozwiązanie jest na ukończeniu. Droga zostanie wyremontowana, ale najpierw musi
stać się własnością Gminy.

8.Mieszkańcy poprosili o oświetlenie ich osiedla ozdobami świątecznymi.



Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak wyjaśnił, że latarnie należą do firmy
Tauron, a nie do Gminy. Obecnie Gmina oczekuje na określenie przez warunki Tauron warunków,
pozwalających na przyłączenie oświetlenia świątecznego.

Prezydent Miasta wyjaśniła, że po przeprowadzonej inwestycji na ul. Kozielskiej okazało się, że nie można
było zamontować gniazdek na oświetlenie, ponieważ latarnie nie należą do Gminy; proces uzgadniania
trwał długo. Obiecała mieszkańcom osiedla Przyjaźni, że na ich osiedlu będzie oświetlenie świąteczne w
przyszłym roku.

9.Czy jest obowiązek noszenia kamizelek odblaskowych przez rowerzystów. Po zmroku i w nocy rowerzyści
nie są widoczni.

Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że z przodu roweru jest wymagane światło białe a z tyłu
czerwone. Nie jest wymagane noszenie kamizelek. Nie ma regulacji prawnych w tym zakresie.

Prezydent Miasta poinformowała, że Zakłady Azotowe skutecznie rozwiązały ten problem. Wymagali
kamizelek na terenie zakładu pracy oraz w drodze do i z pracy. W razie wypadku, osobom nie noszącym
kamizelek, nie wypłacano odszkodowania a osoby w kamizelkach miały prawo do odszkodowania.

10. Czy jest możliwość sprawdzenia właścicieli z psami, czy mają przy sobie woreczki na odchody.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że to wszystko zależy od kultury osobistej osób wyprowadzających psy,
nawet gdyby woreczki i kosze stały co metr, to niektórzy właściciele i tak nie posprzątają odchodów po
swoim psie.

11. Mieszkaniec poinformował, że w czasie koncertów, występów itp. na Hali Azoty, za złe parkowanie
nakładane są przez Straż Miejską mandaty karne, a w czasie meczów siatkarskich mandaty karne nie
są nakładane.

Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że w czasie imprez masowych na Hali Azoty, zawsze dwa
patrole Straży Miejskiej pilnują drożności przejazdu, na samochody blokujące przejazd, nakładane
są mandaty karne.

12. Mieszkanka osiedla zwróciła uwagę na brak w godzinach popołudniowych ok.15:40 i wieczornych
autobusu linii nr 3, młodzież dojeżdża autobusem linii 13 do Zakładów, kolejny odcinek przez las pokonują
pieszo lub proszą o transport rodziców.

Prezydent Miasta poprosiła o wskazanie konkretnych godzin. W tym celu poprosiła wnioskującą o podanie
nr kontaktowego. Zadeklarowała, że doprowadzi do bezpośredniego kontaktu zainteresowanej
z przedstawicielem MZK.

13. Mieszkanka poinformowała, że w przyszłości udostępniła kawałek działki na skrzyżowaniu
ul. Szkolnej/Przyjaźni 63 na lampę, w tym celu przesunęła płot, obecnie ze względu na podeszły wiek,
poprosiła o pomoc w odśnieżaniu tego odcinka przez gminę.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że sprawdzi i zaproponuje podjęcie
odpowiedniej decyzji.

14. Mieszkanka poinformowała, że przy ul. Szkolnej 6, przed jej posesją, ze względu na spad drogi
i chodnika oraz po podłączeniu szkoły do kanalizacji, po obfitych opadach tworzy się ogromna kałuża.
Również po opadach śniegu, przez spad przy posesji, po przejedzie pługu, na chodniku są zwały śniegu.
Prosi, aby pługi przesuwały zwały śniegu pod przystanek.



Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że sprawdzi i odpowiedź przekaże
Przewodniczącemu Zarządu Osiedla. Zaprosił Przewodniczącego Zarządu Osiedla Przyjaźni pana
Bolesław Łozińskiego na spotkania w Urzędzie Miasta w każdą środę o godz. 11:00, na którym poruszane
są bieżące problemy występujące na osiedlach.

15. Mieszkaniec poprosił, aby na ul. Bocznej 1 postawić znak ograniczający wjazd ciężkich samochodów,
powyżej 3,5 ton. Samochody odbierające śmieci i odpady zniszczyły asfalt na ulicy. Poprosił o skierowanie
na ul. Boczną mniejszego samochodu po śmieci.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że sprawdzi j.w i zaproponuje podjęcie
odpowiedniej decyzji.

16. Czy zostanie wyremontowany budynek na boisku sportowym.

Prezydent Miasta wyjaśniła, że budynek zostanie wyremontowany w tym roku. W kolejnym roku planują
wymianę siedzisk na trybunach oraz wykonanie boiska treningowego.

17. Czy zostanie naprawiony płot na boisku sportowym. Nieznane osoby korzystając z nieszczelnego płotu,
wyrzuciły tam stare meble.

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że poinformuje MOSiR o konieczności
naprawy płotu. Poprosił, aby wszystkie sprawy dot. nielegalnych wysypisk śmieci natychmiast zgłaszać do
Urzędu Miasta.

Prezydent Miasta dodała, że nie znajduje zrozumienia dlaczego osoby wyrzucają śmieci oraz meble
w niedozwolonych miejscach, skoro raz na kwartał zbierane są odpady wielkogabarytowe, również każdy
płaci za wywóz  śmieci, ściągalność opłat jest na poziomie 97%.

V.INFORMACJE DODATKOWE.

Radna Małgorzata Lipczyńska zachęciła mieszkańców do skorzystania z Krajowej Mapy Zagrożeń,
zachęciła do klikania i zgłaszanie miejsc zagrożeń, w kolejnym dniu Policja ma obowiązek patrolu
w miejscu zgłoszenia.

Zaprosiła wszystkie Panie w dniu 8 marca o godz.18:00 na spotkanie z okazji Dnia Kobiet.

Po przedstawieniu wyżej wymienionej informacji zakończono spotkanie Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Przyjaźni.

Protokołowała
Anna Dworaczek


